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Facultat de Biologia
Av. Diagonal 645
08028-Barcelona

Dia i hora: 27 de febrer de 2006, a les 12:00 h.
Lloc: Aula Magna.
Sessió núm: 01/06.

Assistents a la Junta:
F.J. Casado (com a Degà) C.E. García
J. Lloberas (com a Vicedegà) R. Gironès
P. Moral (com a Vicedegà) J. González-Solís
C. Palacín (com a Vicedegana) A.M. Gumà
J. Sancho (com a Adjunt al Degà) N.L. Hladun
M. Aguadé M.D. López
J.J. Alfonso M. Llobera
R.M. Araujo G.A. Llorente
J. Armengol R.M. Masalles
C. Bergareche T. Riera
M.T. Blas H. Salvadó
A. Bosch X. Testar
M. Durfort F.J. López (com a Secretari)
M. Esteve

Assisteixen com a convidats:
M. Busquets, J. Gutiérrez, A. Miñarro, T. Pañell, X. Remesar (en substitució de R. Codony), E.
Saló.

Excusen llur assistència:
E. Bosch, M. Ros, A. Zorzano.

Ordre del dia:
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.
2. Informe de l'equip deganal.
3. Informació sobre la proposta de directrius de Grau.
4. Informació sobre les obres de la Facultat.
5. Reglament del Consell Assessor de la Facultat de Biologia.
6. Normativa interna de signatura d’actes.
7. Aprovació dels Reglaments dels Departaments.
8. Afers de tràmit.
9. Torn obert de paraules.

Desenvolupament de la sessió:

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.
S’aprova l’acta corresponent a la sessió ordinària de 14 de desembre de 2005.

2. Informe de l'equip deganal.
El Sr. Degà comença la seva intervenció expressant en nom de la Facultat el condol pels
traspassos del Prof. Vallmitjana, catedràtic de Morfologia Microscòpica i exdegà de la Facultat,
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i el de la mare de la Sra. Pañell. Seguidament manifesta la intenció de convocar a la Junta de la
Facultat amb periodicitat trimestral per evitar un excessiu allargament de les sessions. A
continuació fa un resum del Consell de Govern del dia 8 de febrer, al que es va presentar
l’informe sobre els màsters oficials, on s’indica que el DURSI ha informat favorablement 37
dels 41 màsters presentats, entre ells tots aquells als que participa la Facultat i que ara es podran
programar si es vol. Seguidament indica que el punt principal del Consell de Govern va ser
l’aprovació del pressupost de la UB per l’any 2006, indicant que el Consell Social va enviar una
carta al Sr. Rector manifestant la seva preocupació per l’actual model de finançament i
demanant una política de contenció de la despesa; aquest punt es relaciona amb un important
forat econòmic d’uns 18 milions d’euros degut al capítol I, i que suposarà la posta en marxa de
diferents mesures per part del Vicerectorat de Professorat, com ara el pla de prejubilacions, que
permetrà l’alliberament de recursos i el relleu generacional. El Sr. Degà indica que hi haurà un
increment linial del 2% al pressupost de tots els departaments, a més d’una part variable en
funció de la recerca i que es rebrà més endavant. Pel que fa al Projecte d’Ordenació Acadèmico-
Docent, indica que en el futur generarà una part variable del pressupost en concepte d’activitat
docent, previsiblement de cara a l’any vinent; en aquest sentit, informa que s’haurà d’elaborar el
Pla Docent de la Facultat de Biologia. Finalment comenta que també es va presentar la inversió
en obres, i que la part que afecta a la Facultat es comentarà en el punt 4 de la Junta. Finalment,
en relació a la Comissió de Professorat, indica que s’ha d’establir la política de professorat dels
departaments, de manera que probablement la propera setmana es convocarà la Comissió de
Professorat de la Facultat, de cara a poder demanar places; a tal efecte, el Sr. Degà demana als
directors de departament que actualitzin el llistat d’acreditats i habilitats.
El Dr.  Moral comenta que, de cara a la posta en marxa dels posgraus oficials, s’han d’establir
les comissions de coordinació dels POPs i dels màsters, i també que ja està obert el període per
començar a pensar les noves propostes de màsters de cara al novembre d’enguany.
El Dr. Lloberas informa que dels 15 programes de doctorat de la Facultat, 4 han decidit que la
seva menció de qualitat migri al POP corresponent (Antropologia Biològica, Aqüicultura,
Biomedicina i Immunologia), altres 8 renoven la menció de qualitat i l’altre passa a ser màster.
Pel que fa a la Comissió de Recerca, indica que s’està a l’espera de la presentació del contracte
programa per reunir la Comissió conjunta de Recerca i Econòmica que estableixi els criteris de
repartiment. Finalment comenta que està rebent molts mails relatius a seminaris, i recorda que a
la web de la Facultat està indicada l’adreça electrònica de la persona responsable del tema, i
acaba la seva intervenció agraïnt a aquells departaments que ha actualitzat el GREC.
La Dra. Palacín informa sobre les dues Comissions Acadèmiques del Consell de Govern, a les
que s’han presentat el Pla Acadèmico-Docent i el Pla Estratègic d’implementació dels Graus, de
l’eliminació d’una part important de la lliure elecció, de l’avaluació dels POPs, de les eleccions
de representants d’estudiants al Claustre del 30 de març, del Saló de l’Ensenyament, de que
cada centre haurà d’anomenar un responsable de coordinació de formació de professorrat (a la
nostra Facultat és la Dra. T. Pagès) i del document del POA per ensenyaments pilot. Pel que fa a
la Facultat, informa que s’han fet dues sessions conjuntes de la Comissó Acadèmica i la
Comissió de Coordinació Europea per recollir opinions de cara a l’elaboració del Document de
Política Docent, i també per discutir el document de directrius del Grau de Biologia, tenint fins
el dia 6 de març per presentar modificacions. Finalment informa que el 31 de març es farà la
trobada de Ciències de la Vida per professors de secundària, que el 21 d’abril serà la jornada de
portes obertes de la Facultat, i que el 15 de maig es farà la jornada amb Feina-UB.
Al torn d’intervencions que s’enceta a continuació, el Dr. Hladun informa de la jubilació del Dr.
Vigo; el Sr. Degà recorda que durant els actes de la diada de Sant Albert es farà un homenatge
als professors i professores de la Facultat que es jubilin durant el curs. La Dra. Durfort agraieix
a la Sra. Anna Soria la seva eficiència en la gestió de la web de la Facultat, i demana si l’equip
deganal establirà una normativa sobre esqueles i recordatoris en casos d’obituari; el Sr. Degà
contesta que s’està a l’espera que la UB estableixi la seva pròpia normativa. La Dra. Durfort
pregunta si hi haurà exposició de plafons amb motiu de la jornada de portes obertes; la Dra.
Palacín indica que només es farà una presentació de la Facultat, posiblement en un vídeo sobre
els ensenyaments i les activitats dels departaments. El Dr. Gutiérrez assenyala que fora
important conèixer els criteris de distribució del pressupost; el Sr. Degà indica que són idèntics
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als de l’any anterior, i amb el mateix problema d’identificació de partides. El Dr. Saló pregunta
còm s’aplica el GREC en l’assignació de la part variable del pressupost; el Sr. Degà contesta
que es segueix un criteri aprovat fa dos anys, i que demanarà que aquests criteris siguin públics.
La Dra. Araujo pregunta si es disposarà de diners per docència i serveis; el Sr. Degà contesta
que hi ha un compromís per part dels Vicerectorats de Política Acadèmica i Política Docent
d’obrir una convocatòria per renovar material docent, que el pressupost pel manteniment d’aules
i laboratoris no vindrà separat del d’edificis, i pel que fa als serveis tot just s’està començant a
parlar del tema. El Dr. Hladun comenta que la convocatòria per la renovació de material docent
ja està disponible a l’espai PDI de la web. La Dra. Durfort demana que hi hagi algun sistema per
evitar l’entrada de correu electrònic no desitjat; el Sr. Degà comenta que aquest tipus de correu
“brossa” entra pel servidor porthos, i que el problema es deu a que el sistema no té un únic
servidor, fet que dificulta el procés de filtrat; en aquest sentit, el Dr. Lloberas recomana canviar
al programa de correu “Thunderbird”. La Dra. Durfort demana que el manteniment de material
docent sigui real, i que caldria actualitzar el coeficient per material de pràctiques que al seu
moment va establir la Divisió III; el Sr. Degà indica que es farà el que sigui possible al respecte.

3. Informació sobre la proposta de directrius de Grau.
El Sr. Degà comunica que ja es disposa del document sobre les directrius generals del Grau de
Biologia, mentre que encara no estan disponibles ni el de Ciències Ambientals ni el de
Bioquímica i Biotecnologia. Pel que fa al Grau de Biologia, indica que caldrà un canvi de
mentalitat doncs hem d’entrar en la filosofia de les competencies i considerar tant coneixements,
habilitats i competències professionals si volem tenir un pla d’estudis coherent. Con a estructura
general, informa que el Grau de Biologia constarà de 3 anys més un de pràcticum, i que tot i que
la major part del document és innegociable, admet un cert marge per a que les facultats puguin
fer les seves aportacions. Per aquest motiu, la Comissio Acadèmica de la Facultat va demanar
que als departaments s’enceti un procés de discusió i que el proper dia 9 de març es celebrarà
una reunió de l’esmentada comissió per elaborar un document. Pels que fa als camins per
trametre les aportacions, indica que el directe és a través del Sr. Rector, que els portaria al
Consejo de Coordinación Universitaria, i l’altra camí es via Conferència de Degans de Biologia,
tot i que d’aquesta només pot sortir un únic document consensuat. També recalca que la
discusió hauria de començar per les competències i no per les assignatures.

4. Informació sobre les obres de la Facultat.
El Dr. Sancho comença la seva intervenció fent un resum de les obres en marxa, indicant que ja
s’ha traslladat el departament de Fisiologia i que ara s’està avaluant el cost del trasllat del de
Biologia Animal, que s’han intentat arreglar les goteres de l’edifici nou, que el diposit de
nitrogen líquid es traslladarà a prop del servei de criogènia, que les obres de la bibioteca van
sobre el calendari previst, i que s’està a l’espera del concurs de mobiliari de la planta +2 de
l’Edifici Nou, de manera que potser estaran disponibles els mobles al voltant de Setmana Santa.
També comenta que la fase I de l’Edifici Nou ja té 10 anys, per la qual cosa la constructora no
admetrà més reclamacions, i que la fase II ja té 7 anys, doncs comença a comptar a partir de la
certificació de l’obra. Pel que fa als filtres de les finestres, la situació es va desbloquejar la
setmana passada i ràpidament es reprendrà la seva col.locació, i en relació a les cortines s’han
tornat al fabricant doncs no es corresponien amb allò que s’havia demanat.
El Sr. Degà comenta que hi ha bones notícies en relació a les obres noves, ja que al Consell de
Govern del dia 8 es va aprovar la construcció de l’edifici que falta, ja que hi ha diners i voluntat
política, i que som la facultat que més diners ha rebut. Tambe recalca que la prioritat són les
obres de l’edifici Ramon Margalef, fet que va costar d’entendre a la Gerència en un primer
moment, i que es va negociar una partida pressupostària per acabar completament les obres
pendents dels departaments d’aquest edifici. Finalment comenta que es procedirà a la
finalització de la instal.lació de l’aire condicionat de l’edifici Ramon Margalef, i que la previsió
optimista per al trasllat de la biblioteca quedaria per l’estiu de l’eny 2007; els espais alliberats a
l’aulari serian ocupats pel departament d’Estadística i també es construirien aules petites i
mitjanes de cara als másters, i es mirarà amb els caps d‘estudi si també calen més laboratoris.
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També comenta que, un cop traslladat el departament d’Estadística a l’edifici de l’aulari, els
espais que actualment ocupa podrien ser destinats a una nova Aula de Graus.
Al torn d’intervencions, el Dr. Masalles pregunta per la superfície que es guanyarà amb la nova
biblioteca; el Sr. Degà indica que les previsions es van fer quan encara estava el CESCA, per la
qual cosa la biblioteca es va poder expandir però aquest espai guanyat no va quedar reflectit al
projecte, per la qual cosa s’està buscant la manera de compensar, potser a base de parts dels
espais de l’antiga hemeroteca. La Dra. Durfort planteja si la ubicació actual de la biblioteca no
es ja prou bona com per justificar un nou trasllat, i comenta que la ubicació original de l’Aula de
Graus va ser als espais que ocupa el departament d’Estadística, però que es va reconsiderar per
problemes amb els desguassos, i també comenta que l’Aula de Graus no hauria de ser cedida per
classes de doctorat. El Sr. Degà indica que la ubicació de la futura Aula de Graus s’estudiarà
quan pertoqui, i que respecte al trasllat de la biblioteca, tot i que està d’acord que suposa unes
molèsties i despeses afegides, indica que si no es fa el projecte tal com està previst s’endarreria
l’inici de les obres; a més, agraieix a la Sra. Pañell per l’esforç que han suposat els succesius
trasllats de la biblioteca. Respecte a la cesió de l’Aula de Graus, el Sr. Degà diu que està
d’acord de no cedir-la per cursos, però que el problema són els seminaris integrats dins dels
programes de doctorat; tota manera, considera que el criteri hauria de ser no cedir-la per classes
de doctorat i en general per la docència, tret de casos excepcionals. El Dr. Bosch pregunta per
les obres de l’aparcament; el Sr. Degà comenta que, un cop superats els problemes econòmics,
el procés s’havia endarrerit per culpa de la gàbia de les guatlles arran d’una consulta feta a
l’OSSMA i que va posar de manifest el caràcter alegal de la instal.lació i els elevats costos
d’adaptar-la a la normativa vigent. El Sr. Degà també indica que la contrucció de la futura
Facultat de Matemàtiques als espais dels Serveis Científico-Tècnics ens treurà una part de
l’espai previst per l’aparcament, i també la possibilitat de que desapareixi l’edifici de l’Institut
Jaume Almera, per la qual cosa no es començaran obres a aquesta part; també indica que ha
demanat que la Facultat sigui informada i pugui opinar sobre qualsevol tema relatiu a totes les
obres que puguin afectar-la. El Dr. Armengol demana establir un reglament de cara a la
utilització de l’Aula de Graus, i també sol.licita informació sobre la substitució del
transformador; el Sr. Degà contesta que s’ha demanat als responsables de la substitució del
transformador que  s’organitzin bé per minimitzar els inconvenients, tot i que serà inevitable
algun tall de corrent, informa que el concurs el va guanyar Soclesa, que ja estan treballant amb
el transformador i el disseny de l’obra, i que està previst que estigui acabat abans de les
vacances d’estiu; a més, indica que el nou transformador permetrà endreçar les línies. La Dra
Gironés demana que es tingui en compte la necessitat de sales de reunions. La Dra. Gumà
sol.licita que si és possible les pasarel.les entre edificis siguin cobertes; el Sr. Degà indica que
així serà, tret del cas de l’aulari.

5. Reglament del Consell Assessor de la Facultat de Biologia.
El Sr. Degà informa que s’ha elaborat un Reglament del Consell Assessor de la Facultat, i que
s’ha rebut uns suggeriments en la seva redacció per part del Dr. Llobera. Fetes les lectures
d’aquestes modificacions, s’aprova en Reglament per asentiment, éssent remés als Serveis
Jurídics de la Universitat (annex I). El Dr. Armengol demana que al Consell Assessor hi hagi
també algun representant de les administracions.

6. Normativa interna de signatura d’actes.
El Sr. Degà indica que és freqüent que a les actes no hi aparegui la signatura del director del
departament, tot i que la normativa així ho exigeix, per la qual cosa proposa que a la Facultat de
Biologia s’adopti un únic criteri. De moment s’acceptaria que aquells directors de departament
que no vulguin signar actes presentin un escrit declarant-ho així. La Dra. Gironés opina que el
director de departament no es pot fer responsable de les qualificacions dels professors del seu
departament, i que a la Facultat de Farmàcia hi ha un full d’incidèncias complementari a l’acta
de qualificacions. El Sr. Degà apunta a que una possible solució fora fer que el director de
departament signi un únic document conforme no hi na hagut incidències. El Dr. Armengol
demana que s’aclareixin les implicacions derivades de la signatura per part dels caps de
departaments.
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7. Aprovació dels Reglaments dels Departaments.
El Sr. Degà informa que des de la Secretaria General havien reclamat els informes preceptius de
la Junta de la Facultat de Biologia conforme a que diferents reglaments de departaments havien
estat aprovats. S’aprova que s’emetin els preceptius informes per part de la Junta per aquells
reglaments prèviament aprovats per la mateixa. El Sr. Degà recorda que els departaments de
Biologia Animal i Biologia Vegetal encara no han elaborat els seus reglaments.

8. Afers de tràmit.
S’aprova per asentiment cursar informe favorable del reglament del departament d’Estadística.

9. Torn obert de paraules.
El Dr, Gutiérrez mostra la seva queixa per l’acumulació de feines sobre la figura dels directors
del departament. La Dra. Gumà pregunta què es pot fer respecte l’avaluació docent dels
professors contractats; la Dra. Palacín indica que traslladarà aquesta qüestió a la Comissió
Acadèmica. La Dra. Araujo comenta l’existència d’una campanya per la recollida de llibres i
material obsolet (però que encara funcioni) per la Universitat de Sierra Leone.

El Sr. Degà aixeca la sessió a les 14:06.
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Annex 1.-

PROPOSTA DE REGLAMENT DEL CONSELL ASSESSOR
DE LA FACULTAT DE BIOLOGIA

Article 1.
El Consell Assessor de la Facultat de Biologia és un òrgan consultiu mixt, la funció del qual és
incentivar les relacions entre l’activitat acadèmica i el mon laboral i professional en l’àmbit de
les Ciències Biològiques.

Article 2.
El Consell Assessor de la Facultat de Biologia estarà constituït per entre cinc i vuit membres,
que hauran de ser titulats en algun dels ensenyaments impartits per la Facultat de Biologia, que
hagin assolit un alt nivell laboral, i que representin diferents sectors professionals i
d’especialitat dins de l’àmbit de les Ciències Biològiques.

Article 3.
El Consell Assessor de la Facultat de Biologia es reunirà com a mínim un cop l’any, sota la
presidència del Degà o Degana de la Facultat de Biologia, el o la qual assistirà a aquestes
reunions amb dret a veu però sense dret a vot.

Article 4.
Els membres del Consell Assessor de la Facultat de Biologia seran nomenats per la Junta de
Facultat a proposta del Degà o Degana de la Facultat.

Article 5.
Els nomenaments a membres del Consell Assessor de la Facultat de Biologia tindran una
vigència de quatre anys. En el cas de produir-se alguna baixa durant aquest període, es procedirà
al nomenament d’un nou membre seguint el procediment indicat a l’article 4.

Article 6.
Correspon al Consell Assessor de la Facultat de Biologia emetre informes sobre els diferents
ensenyaments impartits per la Facultat de Biologia, sobre les competències i habilitats que
hauran d’adquirir els i les estudiants durant la seva formació, sobre les característiques del
mercat laboral, sobre la transferència de coneixements i tecnologia, i sobre qualsevol altre
aspecte que es consideri pertinent dins del marc de les seves competències.

Article 7.
Els informes emesos pel Consell Assessor de la Facultat de Biologia no tindran caràcter
vinculant.


